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Vecumnieki

VECUMNIEKU PAGASTA IEDZIVOTAJU KONSULTATIVAS PADOMES
SEDES PROTOKOLS

Nr.3

Bauskas novada Vecumnieku pagastd 2024.gada2.aprlll

Kopsapulce sasaukta plkst. 1 8 :00

Kopsapulci atklaj plkst. 18:00

Kopsapulci vada - LIva Vecvanaga

Kopsapulci protokole - Anda Andersone

KopsapulcE piedalSs - 5 Vecumnieku pagasta iednvotdju konsultatwas padomes locekfi:
Anda Andersone, Lr-va Vecvanaga, KrisUne Kopce - ![mane, Jdnis ![manis,Zane Onkele.

Vecumnieku pagasta iedz-rvotdj i.

Kopsapulces darba k6rUba :

1. Priek5sedetaj a vietnieka ievElESana

2. Tik5ands ar renovdto un nerenov6to maju iedzlvotdjiem;
3. Tik5ands ar jaunie5iem.

1.$

22.03.2024. tika sa4emts e-pasts ar iesniegumu no priek5sEdOtdja vietnieka Guntara Veismapa
par atkdpSanos no padomes locekla/priek5sedEtaja vietnieka amata,karezultdtd nepiecie5ams

ievelet jaunu Padomes priek5sedEt6ja vietnieku. LIva Vecvanaga izvirza Sim amatam Jdni

![mani, kura kandidat[ra tika vienbals-rgi atbalstTta.

2.$
Lai veicin6tu nerenovEtu mdju iedzrvotdju izpratni par daudzlvoklu mdju renovEsanas procesu

un ieguvumiem,nz sapulci tika aicinatas abas puses, lai varEtu apmainTties ar informaciju.lJz
5o sapulces dafu ieradas 15 iedz-wotdji.

NerenovEto maju iedzlvotaju galvenie jautajumi un renoveti m6ju iedzrvot6ju atbildes:

Ka uzsdkt procesu?

Vecumniekos pirmas renovdtds mdjds vecakl - Ina Jankeviia - nordda, ka iesdkumA bija
tikai neliela informacija par ALTUM pieddvajumu. 2017.gada, kad vir,ti uzsaka renovdianas
procesu, tam bija jdpielcrlt 70% dzTvoklu Tpainieku. Pirmais, kas ir jadara - jdiev€l majas
vecdknis, kuri turpmdk bils arl galvend kontahpersona visd renovacijas procesd un
opmekles visas buvsapulces. Jddibina biedrTba ar vismaz diviem biedriem, bet par visiem
lemumiem balso visa maja kopa. Jdveic majas energoaudits un jasameklA labs projekta
vadltais. Jau pirmsakumos javeido uzkrajumi, lai butu par ko mal{sil bankai un projektu
vadltajam. Ar projektu vadTtaju tiek sldgts ltgums un maksdta alga.

Cik % no m6jas iedzlvotdjiem ir japiekr-rt mdjas renovdcijai? Kas notiek ar dzr-voklu
rpa5niekiem, kuri nepiekn-t?



Ka ieprield mineja, 2017. gadd renovdcijai bija jdpielvTt 70% dzTvoklutpainieku, bet iobrTd

. 
ilgiet, ka ir 50% + I iedzTvotajam. Tiem, kuri nav pielcrituii, pEc tam piestdda relginus.

o Vai logi bij a j am aina? Y ai jumts tika siltindts? Kas vispdr tika main-rts?

Koka logi bija obligdti jdmaina, bet plastmasas pdc imeles. Jumts netika siltindts, bet benirli
gan. Tika mainita apkures sist€ma, stawadi, ventilacijas, siltindti pamati. BfrtTba paii majas
iedztvotdji var imeldties veicamos darbus projekta izstrades laikd.

o Ka tiek aprElinata sufltma katram dz-rvoklim un kddas ir aptuvenas izmaksas vienam
dzr-voklim? Kdds kred-rta termi45 ?

Summa bija aptuveni 10 000 EUR uz vienu dzTvokli, td vareja main\ties atkarTbd no dzivoklT
veihajiem darbiem, piemdram, par logu nomainTiu mal<saja dzTvoklis otseviifti. Maksajumu

" vqr gan samaksat uzreiz viena mal<sajuma, gan sadalTt pa ilcrneneia maksAjumiem. KredTta

termirlY l0-15 gadi.

o Vai ir jutams apkures rE\inu samazin6jums?

Jd, janvara mdnesT, kad nerenovetajas majas bija lieli aplatres rdlgini, par apkuri 52 m2

dznokli renoveta mAjA bija jdmalcsd tikai 36.038UR. CffA renov1td maja gan bija lielal<s

relgins, bet tikai ffidAl, ka klildas d1l kApr,tu telpd radiators bija pagriezts uz 3. Jdseko tam
lTdzi, jo reizdm arT bdrni medz tos pagriezt.

Uz pusi mazdk pat1retas megavatstundas. Apkure tiek aprElyindta pec formulas 30 pret 70.

30 no majas kop7jd, bet 70 no skaitltdjiem. Vel aprEl,cind tiek r,temta vdrd dzTvokla atraianas

. vietas.

Ne tikai apkures r1l,cinu samazinaianas ir pluss renovacijai, bet gan arT fahs, ka ttek
nomainTtas vecds caurules un pamati nosiltinati, kas paildzina €ht droiTbu un pagarina to
muZu.

Vai ir kdds atbalsts no pa5valdTbas?

Guntis Kalnir,ti nordda, ka no paivalfrbas puses tiek apmaksdts energoaudits, ka arT ir
Jinans i dl s atb al s ts pr oj e kt a iz s tr ade i.

o Vai Vecumniekos visdm mdjdm renovacijas procesa izmantojavienEdus materialus?

. JA, il,ciet, kavisas mdjas Vecumniekos tiknvienddi renovOtas.

o Kur var dabiit aizqrEmumu?

Aizdevumu var dabut bankas (jdprasa vismaz 3). Ja visas bankas noraida, tad ALTUM arT

var nodroSinat lcredttu. Ina Jankeviia nordda, ka viryu mdjai ir lcrefrts Swedbank Banka

. prosa, lai mdjai butu uzlcrajums vismaz 2 mdneia mal<sajumu apmera.

o Kd tiek veikti ikmeneSa maksdjumi?

Kredlta maksajums tiek mql$dts ar apsaimniekojoid uzrydmuma starpniec\bu (t.i. summo

tiek ieklauta ibndneia komunalo maksdjumu rdftind). Ja netiek mol<sdti, tad tos var piedzTt

. arparadupiedzindju starpniecTbu.

o Cik ilga ir garantija?

5.gadu garantija.
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Renovetai majai, kurd dzTvo Jana Veide, ir pamanitas milcroplaisas, pailaik vir,ti akt|vi
komunicd ar bilvkompaniju, lai garantijas ietvaros tiktu veikta majas parkrdsoiana.

Kadas vEl svarlgas nianses ir j54em vEr6?

RilpTgi japarbauda izstrqdatais projekts, vai viss velamais ir taja ieklauts. Jo Inas
Jankeviias parstavetajai majai bija planots projekta kfrpr;tu telpds likt atveramus logus, bet
projekta tomdr ir ielikti neatverami. Iroti svartgs ir projektu vadiffijs, kuri plaii un zinoii
spej pastastTt par iespejdm un pieredzi. Jana Veide piedava savas projektu vadltajas Signes

kontaktus.

Iedzrotajiem jarlem vdrd, ka bus daidds nedrtTbas, jo darba dienas janodroiina
strddniekiem piekfuve dzTvoklim, gar logiem bus stalaias, mainot caurules bils caurumi uz

kaimir,tu dz:okli u.t.t. Kopejais renovdcijas process aizEtema -1,5 gadus.

Ko renovEto mdju iedzlvotdji btitu dar-rju5i savdddk?

Main\tu tehnisko projektdtdju (pirmas renovetds mdjas iedzTvotdji), ieliktu ielcid arl koridora
remontu, parskatTtu tehniskos lietas, vajag labu bfrvuzraugu. Jo vairdk kontroles, jo labAk
Ik meneia sapulcds var aktualizet daiddus veicamos darbus.

NerenovEto un renovEto m6ju ied7lrvotaji apmain6s ar kontaktiem, lai jautajumu gadijum6

varetu sazinaties.

3.$

Lai izzindtujaunie5u interesEjo5ds lietas un vi4u viedokli par Vecumnieku attrstrbu, uz
sapulces otro dafu tikai aicindti jaunie5i. Ieradds - 4 jaunie5i, jaunatnes lietu specialiste Dace
Dukate, Vecumnieku vidusskolas direktora vietniece audzin65anas jomd Sanita Roga, kd arI
3 iedzlvotdji.

Sarunas ies6kumd viena no iedzrvotAjAm iileicaneapmierin6tibu ar faktu, ka Vecumniekos
notiek loti maz pasdkumi. Agrdk bieZi esot rlkotas diskot6kas, bet tagad to nav. Jauniesi

nemdkot dejot. Blakus eso5ajos pagastos notiek daidda veida pasdkumi. Tika uzdots
jautdjums - kdda veida pasakumi ir pldnoti jauniesiem vasara?

Dace Dukdte atbild, ka tiek plEnotas 8 darba vietas apvienibas pdrvalde, uz kurdm varEs

pieteiktie aprlla beig6s/maija sakum6. Bezmaksas vasaras nometne jaunie5iem Sogad neb[s,
jo ir noslEdz projekts, kura ietvaros ta tika rlkota. Sobr-rd ir iesniegts projekts, bet nav skaidrs
vai finansejums tiks pie5lirts. No pa5valdibas Sim mErfim nav paredzets finansEjums.
Augustd bls brauciens uz jaunieSu festivElu 'oKopums", laiclgi tiks izsludindt pieteikSands

braucienam. Dace nordda, ka jaunie5i ir minEjuSi, ka vEletos Vecumniekos jauniesu

volejbola turnr-ru pie VecE ezera, bet 4emot vEra, jaunietis skaitds no 13-25 gadiem, ara
pasEkuma biitu griiti izkontrolEt, lai nepilngadlgas personas nelietotu alkoholu saturoSus

dzOrienus.

VEI Dace nor5da, ka jauniesiem ir nepieciesama sava telpa, kura brTvi uzturEties. LIdz Sim

tikSanas notiek "Pagrabipd", kur garam staigd Pa5valdibas policisti, tadcjadi neveibojas
brlva atmosfEra.



COVID pandemijas laiks ir atstEjis sekas uz jauniesu aktivitati. Akt-rvie jauniesi jau ir
iesaisujuSies pasdkumos, bet liela dafa no jauniesiem daudz Ertdk jtitas m6j6s. Jauniesiem

loti labi atvErties palTdz nometnes, ka piemEru var minEt pagdju5d gada nometni, kurd
jaunieSi ieguva jaunus draugus un inadlja interesi par dalibu jauniesu festivdld, ka arl
turpmEk rftotaj os jaunieSu festivdlos.
Vecumniekos nepiecie5ams atust-rt sporta infrastrukt0ru. Nav piemerotas vietas basketbola
spEl€5anai.

- LIva vEr5as pie jaunie5iem ar jautdjumu, ko tiesi vi4i vOlas?

Jaunieii piekrit Daces sac-rtajam par basketbola laukumu un nometnem. VarEtu rikot kino
vakarus. ArT diskotCkas un zafumballes labprat apmeklEtu, bet nordda, ka jauniesus
diskotdkd biedE pieaugu5ie, kuri visu laiku stdv mal6 un vi4us vero. Patr-k arI orientesands
pasEkumi. Labprdt nodarbotos ar citiem sporta veidiem, bet nav kas tos vada.

Zane dalas ar labu piemCru par Aizpute eso5o jauniesu mdju, kurd jauniesi izdoma un r-rko

sev pasakumus un apmdclbas. Vi4iem ir sava vieta, kur6 ir kafejnr-ca u.t.t.

Dace nordda,ka arT Vecumniekos lielsk6 dala pasdkumu ir pa5u jauniesu izdomdti, vienlgi,
kd iepriek5 jau tika min6ts, Vecumnieku jaunie5iem nav savas vietas. Cer, ka pec
vidusskolas pieb[ves pabeig5anas, jaunieSiem tiks piesliras Liepu ielas bErnu ddrzatelpas.

$emot v€ra, jaunie5u interesi par nometnem - tiek diskutets par iespEjdm finansejuma
iego5anai. Dace min, ka pats minimums 30 jauniesu bezmaksas nometnes nodro5indsanai ir
l0 000 EUR. Izskan doma, ka jaunieSi darba samaksas vietE par paveiktajiem darbiem
varetu iegflt vietu nometnO, bet jauniesi pali nordda, ka par darbu dro5i vien lab6k veletos
sagemt naudu. Tikai gad-rjumd, ja vecdki neapmaksatu k6du nometni, tad varbflt varetu
piekrist 56dam piedavdjumam.

KE vEl viens variants izskan, ka kopd ar jaunsargiem, varEtu rftot tddu kE izdz-rvo5anas

nometni. Uz ko jaunsargu dalibnieks nordda, ka vadr-tdjs nebfis ar mieru viens pats 56du
pasdkumu organizdt, noteikti bttu nepiecie5ams vEl k6ds pdrstdvis, kur5 Sdda pasdkuma
vadlSand iesaisUtos.

JaunieSi min, ka BdrbelE notiek interesantas 6ra mdcibas, uz kurdm arr Vecumnieku
iedz-wotdj var doties.

Tiek nolemts:

- rftot tik5anos ar kulturas darbiniekiem un Vecumnieku apvienibas parvaldes
darbiniekiem, lai varEtu vi4us inform6t par jaunie5u vOlm6m un mekletu kopd iespejas
kino vakaru un zalumbaffu/diskot6ku rfto5anai;

- Sekot lidzi iespEjam, lai varetu Istenot jauniesu v6mi pEc laba 6rE basketbola laukuma.
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Kopsapulci sl6dz plkst. 20:45

Kopsapulces vad-rtaja

Sedes protokolEtdja

Lrva Vecvanaga

Anda Andersone


